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Høringsinnspill til den nye digitaliseringsstrategien fra GeoForum 
 

GeoForum er en landsomfattende, ideell interesseorganisasjon for personer og bedrifter/etater som 

har interesse innenfor fagene knyttet til geografisk informasjon, som med en fellesbetegnelse kalles 

geomatikk. Det er vi som samler inn data og lager dem om til kart, både på skjerm og papir! I tillegg 

til kartprodukter, blir geografiske data i stor grad brukt i analyser og til å fatte beslutninger i offentlig 

og privat sektor.  

Medlemmene i GeoForum jobber blant annet som landmålere, GIS‐analytikere, kartleggere, 

datadistributører, 3D‐forvaltere, arealplanleggere, kartografer, matrikkelførere, dataforvaltere, 

utviklere og forskere. Våre hverdager ser forskjellige ut, men vi har alle til felles at vi hver eneste dag 

ser hvilket potensial som ligger i alle de store mengdene data som kan knyttes til et helt konkret sted 

gjennom koordinater.  

Vi sitter på store data-verdier som må forvaltes og utnyttes bedre 
Når noe skjer, skjer det på et sted. Vi mener geografiske data, gjennom sin evne til å knytte 

informasjon til sted, har en unik evne til å være bærer av andre typer data. Geografiske data kan 

være en koblingsnøkkel i fremtidige sammenhengende tjenester, forbedrede digitale løsninger for 

brukere av kommunale‐ og statlige tjenester og grunnlag i nye, kreative løsninger som skal utvikles av 

gründere. Det ligger enorme verdier i dataene Norge allerede har produsert – hvis vi bare evner å 

forvalte dem godt og utnytte potensialet de har. Gode data skaper ikke seg selv. Data må opprettes, 

struktureres, kontrolleres, beskrives og distribueres ‐ før de kan brukes. Dette koster penger og 

krever kompetanse. Vi i GeoForum håper den nye digitaliseringsstrategien anerkjenner viktigheten av 

at det skapes, forvaltes og distribueres gode og tilgjengelige data om, og for, Norge og legger til rette 

for at data‐Norge i de kommende årene kan utvikle seg og blomstre.  

GeoForum mener at den nye strategien bør: 

 Bygge gode rammeverk og forutsetninger for at data kan produseres og brukes til å løse 

samfunnets utfordringer. Dette handler både om at offentlige virksomheter må ha ressurser 

til, og tydelige forventninger om, at de deler sine data etter FAIR‐prinsippene 

 Sørge for at dataene vi allerede har og deler, brukes mer enn i dag. Gode eksempler på 

databruk må opp og frem i lyset. Her kan digitaliseringsstrategien bidra! 

 



 

 

 

 

Gode data og kompetente mennesker 
Den geopolitiske situasjonen har endret seg drastisk i løpet av de siste årene, og konsekvensene av 

klimaendringene blir tydeligere, også her i Norge. Samtidig vet vi at biomangfoldet i landet vårt er 

truet. Gode og kvalitetssikrede kart‐ og geodata er viktig for å håndtere disse utfordringene, men vi 

trenger vi også mennesker som kan forstå dataene som produseres, og bruke dem til å håndtere 

krevende situasjoner på en god måte.  Flere av medlemmene i GeoForum har merket hvor vanskelig 

det å rekruttere kompetente medarbeidere til jobben med å skape og forvalte disse dataene. Det er 

stor etterspørsel etter denne kompetansen i mange kommuner og etater. Etterspørselen er særlig 

stor i Nord‐Norge. Vi vet at vår bransje ikke er alene om å ha denne utfordringen. GeoForum håper 

derfor at digitaliseringsstrategien også vil inneholde konkrete forslag til hvordan vi kan sikre at 

digitaliseringen i årene som kommer vil håndteres av kompetente og motiverte personer, både i 

kommuner, statlige etater og virksomheter, og i privat sektor.  

GeoForum mener at den nye strategien bør: 

 Bidra til å øke den digitale kompetansen vi har i landet. Denne økningen kan for eksempel 

komme i form av styrking av eksisterende, og etablering av nye studieprogrammer. Vi i 

GeoForum ser særlig et behov for en geomatikkutdannelse i Nord‐Norge.   

 Det er viktig med gode studietilbud både for de som utdanner seg for første gang – og de 

som allerede har utdannet seg én gang, og har flere år i arbeidslivet bak seg. Internettbaserte 

kurs kan være en fantastisk ressurs for å bygge den nødvendige kompetansen, i alle deler av 

landet. Universiteter og høyskoler må i større grad på banen.  
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